
Het Asserbos is uniek 
De Vrienden van het Asserbos zou een 
vereniging moeten zijn waar elke Assenaar bij 
zou willen horen. Gewoon omdat ze van het 
Asserbos houden en er trots op zijn omdat we 
in Assen zo’n bijzonderheid hebben. Dat 
begint bij de wetenschap dat het Asserbos 
uniek is. Het dateert deels uit een tijd dat de 
Cisterciënzer nonnen Assen zelf nog moesten 
stichten. En voor een ander deel is het een 
achttiende-eeuws sterrenbos. De stad is 
eromheen gegroeid, zodat het een majeure 
bijdrage levert aan de verkiezing van Assen tot 

groenste stad van het land. Het is een bos vol verhalen en vol plekken die de moeite 
waard zijn om even bij stil te staan.  
Dit alles te onderkennen is naar mijn overtuiging de beste manier om ons Asserbos te 
beschermen tegen achteloosheid, verkeerd beheer, al te woest gebruik en verdere 
aantasting van de omvang. Om het zover te krijgen dat elke Assenaar dat beseft is 
voor mij de belangrijkste reden om bestuurslid te worden van de Vrienden van het 
Asserbos. Het is met die bedoeling ook dat ik samen met ‘stadsboswachter’ Marten 
van Dijken voorzichtig begonnen ben aan het schrijven van een boek over het 
Asserbos. Het duurt nog even voordat het klaar is, maar daarin verzamelen we de 
duizend-en-een redenen om van het Asserbos te houden. 

Wie ik ben? Een in 1953 aan de Torenlaan geboren 
Assenaar, zoon van een fotograaf die me intens naar de 
wereld leerde kijken en een moeder die me graag meenam 
de natuur in. 
 Ik heb het Asserbos sindsdien ontdekt als speelplek, als 
bestemming voor oud brood, als eerste kennismaking met 
planten, bomen, dieren, als plek om na te denken over 
lastige vraagstukken, als decor voor romantische 
ontmoetingen, tja voor wat niet eigenlijk... 
Als stadsverslaggever bij de Provinciale Drentsche en Asser 
Courant en zijn opvolgers schreef ik graag over het 
Asserbos. Ik herinner me een artikel met de kop ‘Wat zou 
Assen zijn zonder zijn groene mantel?’ Bij de krant werk ik 
niet meer, maar die verwondering probeer ik als redacteur 
van het Asser Historisch Tijdschrift en mede-presentator 
van de praatshow Asser Praat nog steeds met zekere regelmaat over het voetlicht te 
krijgen in de hoop dat de verwondering plaats maakt voor besef. 
Bernd Otter 



 
Een wandeling door het 
Asserbos 

Uit onze ledenvergadering  kwam een 
aantal vragen naar voren die het bestuur in 
een brief aan de gemeente verwoord heeft. 
Naar aanleiding daarvan heeft op 24 juli 
een deel van het bestuur een rondje door 
het bos gemaakt met Hilbrand Mellema 
(afdeling groenbeheer) en Joop Hellinga 
(HDL)  
Onze vragen zijn besproken. De 
antwoorden zijn cursief afgedrukt. Een deel 
van onze vragen is inmiddels aangepakt. 

- Bij de 
toegangswegen van het Asserbos ontbreken nu veelal 
eenduidige borden met de spelregels in het bos, zoals waar een 
aanlijnplicht voor honden geldt. We vragen u te zorgen voor het 
plaatsen van voldoende informatieborden op de belangrijkste 
plaatsen om de huidige onduidelijke situatie tegen te gaan. 

In het concept beheer plan van stichting Het Drentse Landschap 
staat beschreven dat men wil voorkomen dat er te veel borden in het 

bos komen te staan. Er zal binnenkort een opruimronde 
gemaakt worden van palen waar geen bord meer aan 
zit en er wordt dan ook bekeken waar eventueel een 
nieuw bord op moet zoals fietspad. De meeste regels 
staan beschreven in het APV van de gemeente Assen.  

Na onze rondgang in het Asserbos is er een inventarisatie gemaakt van 
de borden die ontbreken voor de hondenuitlaatgebieden/aanlijnplicht  
en deze zijn inmiddels besteld. Zodra deze binnen zijn zullen ze 
bevestigd worden.                                                                                                     

- We verzoeken om de verlichting aan de Bosrand tussen de Hoofdlaan en het 
Duurzaamheidscentrum Assen om te bouwen van oranje naar groen licht, zoals dat 
ook op diverse andere plaatsen in het bos al is gedaan. 

Voor de natuur is groene verlichting écht niet goed. Het is wetenschappelijk aangetoond dat 
vleermuizen en bosmuizen hun activiteiten daardoor sterk veranderen. Ook voor insecten 
is het niet goed. Die worden aangetrokken door groen licht, waardoor ze rechtstreeks in 
spinnenwebben vliegen. En ze blijven fladderen, waardoor ze uitgeput raken. De 
verwachting is dat dat effect heeft op hun populatie.  

Na onze rondgang in het Asserbos kwam de vraag of de verlichting langs het zandpad 
(vanaf de Hoofdlaan) naar het Duurzaamheidscentrum nog wel een functie heeft 
omdat de hekken om 17.00 uur worden afgesloten en er dan  geen doorgang meer is. 
De verlichting langs dit pad is inmiddels uitgeschakeld. 



- Er zijn in het bos flinke stukken van diverse paden die in het natte jaargetijde 
onbegaanbaar zijn. We begrijpen dat niet elk pad in het bos altijd 
droog kan zijn, maar gezien het grote belang van de recreatie in 
het Asserbos dringen we wel aan op een voortvarende aanpak van 
de begaanbaarheid van de grotere paden, bijvoorbeeld door 
ophoging en een gericht waterbeheer. 

Dit is een doorlopend proces. We zijn al een tijdje druk bezig om de 
paden te herstellen, zo hebben we de afgelopen weken ruim 60 m3 
woudzand gebruikt om de slechte stukken te herstellen. Later dit jaar 
gaan we drie slechte plekken opknappen met een halfverhardingsmix 
om te voorkomen dat dit gelijk weer kapot gelopen/gereden wordt.  

Tijdens onze rondgang in het Asserbos hebben we een aantal 
locaties laten zien die al opgeknapt zijn. 

- Voor het terugdringen van zwerfafval vragen we om het plaatsen van een aantal 
blikvangers langs de Hoofdlaan. 

We hebben her en der blikvangers staan in Assen en deze worden ook 
wel verplaatst. In de praktijk blijkt dat er veel zwerfvuil naast de 
blikvangers belandt en als de wind verkeerd staat zal dit het Asserbos 
in waaien wanneer de blikvangers aan de Hoofdlaan geplaatst zouden 
worden waardoor je meer afval in het bos krijgt. We lopen dagelijks 
door het Asserbos om zwerfvuil op te ruimen en de vrijwilligers die 
aangestuurd worden door Stichting Het Drentse Landschap gaan ook 
geregeld rond om het zwerfvuil op te ruimen.  

Tijdens onze rondgang in het Asserbos is afgesproken om hier 
geen blikvangers te plaatsen. 

- Er bestaat zorg over de handhaving van de maximumsnelheid op de Hoofdlaan en 
de Beilerstraat. Graag vernemen we welke maatregelen hiervoor kunnen worden 
genomen. 

De Hoofdlaan is een weg met een ontsluitende functie voor de wijken Centrum en 
Westerpark. Op de weg geldt een snelheidslimiet van 50 km/uur. Langs de weg zijn vrij 
liggende fietspaden aanwezig voor voetgangers en fietsers. Bij de kruispunten Hoofdlaan – 
Broeklaan – Stadsbroek en Hoofdlaan – Emmastraat – Hertenkamp zijn plateaus aanwezig 
om de snelheid te beperken bij deze oversteeklocaties voor voetgangers en fietsers. 
Hiermee worden conflicten tussen gemotoriseerd verkeer en voetgangers/fietsers zoveel 
mogelijk voorkomen.  
De Beilerstraat is een 30 km/uur weg vanaf de Hertenkamp tot aan de Sparrenlaan. Het 
zuidelijke traject tot aan de Europaweg is een 50 km/uur weg. Op een aantal kruispunten 
zijn snelheidsremmende maatregelen aanwezig. Tussen de Hertenkamp en de Port 
Natalweg worden de komende maand twee verkeersdrempels aangelegd, om de snelheid 
op dit wegvak te verminderen. 



Af en toe worden snelheidsmatrixborden opgehangen, om weggebruikers te attenderen op 
hun feitelijke snelheid. 
De handhaving op de gereden snelheid is een taak van de politie. Bij meldingen over hoge 
snelheid op een wegvak houden wij snelheidsmetingen. Wanneer uit dat onderzoek blijkt 
dat de snelheid wezenlijk hoger is dan de toegestane snelheid, doen we bij de politie een 
verzoek om gerichte controles. 

Nieuws van Het Drentse Landschap 
De overeenkomst tussen gemeente en HDL is verlengd. 
Het nieuwe concept beheerplan is bijna klaar en zal voor ons 

ter inzage zijn. 
Joop Hellinga meldt dat de gaten in de paden zijn opgevuld.  
Er komt een waterbeheerplan, dit is een complex vraagstuk; men gaat aan de slag 
bij de ijsbaan om daar langer water vast te houden, hiertoe worden o.a. enkele 
bomen verwijderd. Inmiddels zijn er bomen gekapt en stobben gevreesd zodat de 
ijsbaan weer z'n cultuurhistorische vorm heeft.   
Dit jaar is er geen plantactie op de Natuurwerkdag. Dat is niet nodig omdat op de 
kale vlakten na de kap heel veel spontane opslag is. 
Er is houtskoolschorszwam geconstateerd bij een paar beuken aan de Rode 
Heklaan; vooralsnog wordt de situatie in de gaten gehouden, ingreep volgt 
wanneer nodig. 

Vrijwilligersgroep 
Asserbos 

Onder leiding van Het Drentse 
Landschap is een vrijwilligersgroep 
actief die zich met diverse 
werkzaamheden bezighoudt. Het 
afgelopen jaar is er aandacht besteed 
aan het volgende.  

Het verwijderen van braamstruiken tussen de paden en de sloten of greppels om 
daarmee het woekeren een halt toe te roepen, de paden begaanbaar te houden en de 
sloten/greppels functioneel te houden dat wil zeggen: water afvoeren en water 
behouden. De aanpak van woekerende bramen begint aan te slaan. 
Het verwijderen van de Japanse duizendknoop. Er is geïnventariseerd waar deze invasieve 
exoot zich ophoudt. Op alle locaties is gewerkt om deze sterk woekerende plant te 
verwijderen. 
Het vervangen van een aantal duikers tussen de verschillende sloten en greppels. 
Bij de Heemtuin is gras verwijderd zodat de vijver weer zichtbaar is; 
In sloten en greppels zijn kreupelhout en opgroei verwijderd om te voorkomen dat 
regenwater niet af kan stromen en daardoor de paden overstromen en daardoor 
onbegaanbaar worden. Dit is per sloot/greppel maatwerk omdat water ook vastgehouden 
moet worden in verband met droge perioden. 
Met alle werkzaamheden is rekening gehouden met het broedseizoen. 
Ruurdjan Bakker, coördinator vrijwilligers 



Excursies 
Ondanks het druilerige weer was de 
excursie naar de Noorderbegraafplaats op 
22 juli erg geslaagd. De nodige leden 
hebben aangegeven dergelijke excursies 
te waarderen. Daarom staan er excursies 
op de rol naar het Arboretum en de 
Zuiderbegraafplaats. U wordt hiervan op 
de hoogte gehouden en een aparte 
uitnodiging hiervoor volgt. 
 


